
 
 

11. september 2013 

 
I henhold til § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremlægger jeg hermed følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1) Da offentlig støtte til renovering af Boligstøtte-huse igen er blevet en mulighed fra år 
2013, vil jeg gerne vide om hvorvidt denne mulighed benyttes. 
 
a) Hvor mange ansøgninger om renovering har man modtaget indtil nu? 
b) Hvordan er fordelingen på de godkendte og afviste ansøgninger? 
 

2) Til renovering af Boligstøtte-huse er der bevilget et årligt tilskud på 2,3 mio. kr. på 
konto 87.72.23. Mener Naalakkersuisut at beløbet er tilstrækkeligt? 

(Medlem af Inatsisartut Anders Olsen, Siumut) 
 
Begrundelse: 
Midler til renovering af BSU-huse på op til 100.000 kr. pr. Hus, har som bekendt været sparet væk i 
de foregående år. 
 
Som følge af mit forslag er en støtte til renovering af BSU-huse igen en mulighed pr. 2013. 
 
Ifølge meldinger fra borgerne er det blevet klart, at støtte til renovering af BSU-huse for i år ikke 
længere er en mulighed, fordi de bevilgede midler er opbrugt.  
 
Det er selvsagt interessant om dette er tilfældet, og hvis det er, må det være et tegn på, at der er et 
størrre behov for muligheden for at få denne støtte. 
 
På vores rejser langs kysten, støder vi gang på gang på BSU-huse, der er så forfaldede at de er 
uegnede til beboelse. Derfor må man formode, at der er flere BSU-huse ejere som har behov for at 
få støtte til renovering, hvorfor en revudering af bevillingens størrelse vil være på sin plads. 
 
Jeg håber mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


